
Protokół Nr 295 
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich 

z dnia 7 lipca 2023r. 

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 830. Posiedzenie otworzył 
Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec witając Członków Zarządu oraz 
zaproszonych gości. 

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec poinformował, że Członek 
Zarządu - Pan Dariusz Banasik zawnioskował o umożliwienie zdalnego 
uczestnictwa w dzisiejszym posiedzeniu. Wniosek Członka Zarządu został 
poddany pod głosowanie. 

Zarząd jednogłośnie wyraził zgodę na umożliwienie zdalnego uczestnictwa 
w posiedzeniu Zarządu Pana Dariusza Banasika. 

W związku z powyższym Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik 
uczestniczył w posiedzeniu zdalnie. 

W posiedzeniu udział wzięli Członkowie Zarządu oraz: 
• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski, 
• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz, 
• Główny Specjalista w Wydz. Ol - Pani Monika Równicka. 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta zaproponował następujący porządek obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmiany Regulaminu 

Organizacyjnego Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy 
w Stąporkowie. 

3. Rozpatrzenie wniosków o realizację zadań na drogach powiatowych: 
a) Burmistrza Miasta i Gminy Końskie - 2 wnioski, 
b) Urzędu Miejskiego w Stąporkowie o przebudowę ul. 1 go -Maja 

w kierunku szkoły publicznej oraz odcinka ul. Górniczej 
w Stąporkowie, 

c) Rady Sołeckiej we wsi Sworzyce w sprawie przebudowy drogi 
powiatowej nr 420T na odcinku Sworzyce - Radomek, 
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d) Radnej Rady Miejskiej w Radoszycach o zabezpieczenie środków na 

dokończenie remontu drogi powiatowej 0470Tw ciągu drogi Górniki 

- Grzymałków, 

e) Zarządu Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Pod lasem" 

o rewitalizację ul. Zachodniej w Końskich. 

4. Propozycje zadań do realizacji w ramach naboru Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg. 

5. Sprawy różne. 

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zapytał, czy są uwagi bądź 

propozycje do przedstawionego wyżej porządku obrad dzisiejszego posiedzenia. 

W związku z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty 

w wersji przedłożonej przez Pana Starostę. 

Ad. 2 
Zarząd jednogłośnie podjął poprawioną zgodnie z wytycznymi Zarządu 

uchwałę Nr 128/2023 w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego 

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Stąporkowie. 

Punkt 4. omówiono w pierwszej kolejności tj. przed punktem nr 3. 

Ad.4 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński przedstawił propozycje zadań do realizacji pod kątem złożenia 

wniosków w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg tj.: 

1. Przebudowę drogi powiatowej Nr 13 71 T Łopuszno - Mnin - Ruda 

Pilczycka na długości 700 mb - wartość inwestycji 980 162 zł, 

2. Przebudowę drogi powiatowej Nr 1384T Górniki -Klucka- Grzymałków 

na długości 825 mb - wartość inwestycji 1 049 436 zł, 

3. Przebudowę drogi powiatowej Nr 1442T Stąporków - Smyków 

Radoszyce na długości 990 mb - wartość inwestycji 1 176 176 zł, 

4. Przebudowę drogi powiatowej Nr 1488T Miedzierza - Matyniów -

Przyłogi na długości 971 mb - wartość inwestycji 1 184 529 zł. 

Poinformował, że termin składania wniosków przypada na dzień 19 lipca 

b.r. 
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Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron zawnioskował 
o złożenie wniosku o dofinansowanie przebudowy drogi Grabków - Radomek -
Sworzyce w ramach Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład - PGR. 

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zawnioskował o złożenie 

wniosku na dofinansowanie przebudowy drogi Wyszyna Fałkowska - Kołoniec 

- Maleniec w ramach naboru z Polskiego Ładu - PGR. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński zwrócił uwagę, że brakuje aktualnego zgłoszenia dotyczącego w/w 
zadania. 

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa stwierdził, że należy jak 
najszybciej złożyć stosowny wniosek do Wydz. Budownictwa i Gospodarki 
Przestrzennej. Zwrócił uwagę, że Zarząd Dróg Powiatowych miał dużo czasu na 
aktualizacje zgłoszeń inwestycji drogowych. 

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz zwróciła uwagę, że aby dana 
droga mogła zostać uwzględniona do realizacji w ramach Programu Inwestycji 
Strategicznych Polski Ład - PGR powinna przebiegać przez teren, na którym 
funkcjonowały PGR-y co powinno być potwierdzone stosownym 
zaświadczeniem. 

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec oznajmił, że powiat 
powinien złożyć jak najwięcej wniosków o dofinansowanie realizacji zadań 
drogowych w ramach ogłaszanych naborów. 

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron stwierdził, że 
w ramach Polskiego Ładu - PGR należałoby złożyć także wnioskowany na sesji 
Rady Powiatu remont drogi powiatowej w miejscowości Kornica. 

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz wyjaśniła, że zgodnie 
z zasadami Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych 
do programu można składać wnioski o dofinansowanie tylko i wyłącznie na 
zadania inwestycyjne. A więc do dofinansowania w ramach programu nie 
kwalifikują się zadania drogowe, które zgodnie z Prawem budowlanym są 

definiowane jako remont, gdyż są to wydatki bieżące. 
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Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński w kontekście przygotowania dokumentacji zwrócił uwagę na krótki 

termin składania wniosków tj.: do 19 lipca na zadania w ramach Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg, do 30 lipca na zadania w ramach Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład - PGR. 

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz podkreśliła konieczność 

zabezpieczenia środków na wkład własny w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

W przypadku podjęcia decyzji o dofinansowaniu zadań przez gminy, samorządy 

te powinny podjąć stosowne uchwały, a to wymaga czasu dla obu stron. 

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa nie zgodził się z opinią Pani 

Skarbnik. Stwierdził, że w jego ocenie na etapie składania wniosków nie ma 

obowiązku zabezpieczenia środków finansowych w budżecie powiatu 

z przeznaczeniem na wkład własny. Środki finansowe powinny zostać 

zabezpieczone na moment podpisania umowy o dofinansowanie. 

Przewodniczący Zarządu - Pan Grzegorz Piec zgodził się z przedmówcą. 

Podkreślił, że z infonnacji jakie posiada z jednostek samorządu terytorialnego 

wynika, że samorządy nie zabezpieczają środków finansowych na wkład własny 

na etapie składania wniosków tylko na etapie podpisania umowy 

o dofinansowanie. Zwrócił uwagę, że w przypadku zabezpieczania środków 

w budżecie, do momentu rozstrzygnięcia duże kwoty zostają „zamrożone" i żadna 

gmina nie wytrzymałaby takiego obciążenia finansowego. Większa część 

złożonych wniosków nie zostaje zakwalifikowana do dofinansowania i dopiero 

po ukazaniu się listy wniosków objętych dofinansowaniem Rada Powiatu może 

,,uwolnić" zabezpieczone na wkład własny środki finansowe. 

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz oznajmiła, że składając 

wniosek w ramach RFRD Powiat Konecki, w imieniu którego działa Zarząd 

Powiatu oświadcza, że zostanie zabezpieczony wkład własny. Wnioski dotyczą 

zadań inwestycyjnych przekraczających rok budżetowy, a więc kompetencje do 

wprowadzenia zadań do budżetu oraz WPF posiada tylko i wyłącznie organ 

stanowiący- Rada Powiatu. Jej zdaniem Zarząd Powiatu jako organ wykonawczy 

bez zgody Rady Powiatu wyrażonej w drodze uchwały nie powinien składać 

takiego oświadczenia. Zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym o 
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kierunkach działania Zarządu stanowi Rada. Ponadto biorąc pod uwagę zapisy 
ustawy o finansach publicznych wieloletnia prognoza finansowa powinna być 
realistyczna. Mając na względzie wszystkie aspekty uznała, że zadania te 
powinny zostać wprowadzone do WPF. 

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa oznajmił, że jeżeli wniosek 
zostanie zakwalifikowany do dofinansowania, a Rada Powiatu nie podejmie 
stosownej uchwały w zakresie zabezpieczenia wkładu własnego wówczas nie 
dojdzie do podpisania umowy o dofinansowanie. 

Zarząd podjął decyzję o złożeniu wniosków o dofinansowanie zadań 
w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg bez podjęcia inicjatywy 
uchwałodawczej w zakresie zabezpieczenia środków z przeznaczeniem na wkład 
własny. 

Zarząd postanowił wystąpić z inicjatywą uchwałodawczą do Rady Powiatu 
w zakresie zabezpieczenia środków z przeznaczeniem na wkład własny 

w realizację zadań w ramach Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. 

Zarząd zakwalifikował dodatkowo do propozycji wniosków do RFRD 
przedłożonych przez Dyrektora ZDP dwa zadania inwestycyjne tj.: 

1. Przebudowę drogi powiatowej Giełzów - Kurzacze na odcinku 995 mb, 
2. Przebudowę drogi powiatowej Mnin - Pijanów na długości 990 mb. 

Zarząd wstępnie zakwalifikował do Programu Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład oraz zlecił wycenę następujących zadań: 

1. Przebudowę drogi powiatowej Grabków - Radomek - Sworzyce na 
długości 113 5 mb, 

2. Przebudowę drogi powiatowej Wyszyna Fałkowska- Kołoniec - Maleniec 
na długości 1800 mb, 

3. Przebudowę drogi powiatowej Ruda Maleniecka - Jacentów na długości 
970 mb, 

4. Przebudowę drogi powiatowej Wąsosz- Czermno na długości 2465 mb, 
5. Remont drogi powiatowej Kornica - Proćwin - Modliszewice na długości 

ok. 900 mb. 
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Ponadto: 
Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik zapytał o niewykonany odcinek 

drogi o długości ok 600 mb do miejscowości Strzęboszów? 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński odpowiedział, że w tym przypadku w ramach przepisów spec ustawy 

musi dojść do wywłaszczenia i wypłaty odszkodowań za grunty zajęte pod 

budowę drogi. 

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zapytał o budowę chodnika przy 

ul. Piotrkowskiej w Radoszycach. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński odpowiedział, że nie jest to zadanie inwestycyjne tylko remont. 

Innych uwag nie było. 

Ad. 3 
Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich - Pan Stanisław 

Mościński przedstawił kolejno wnioski w sprawach: 

a) Burmistrza Miasta i Gminy Końskie - 2 wnioski, 

Zarząd uznał, że proponowane przez Burmistrza zadania będą 

wykonywane sukcesywnie w kolejnych latach, w miarę posiadanych 

środków finansowych. 

b) Urzędu Miejskiego w Stąporkowie o przebudowę ul. 1 go -Maja 

w kierunku szkoły publicznej oraz odcinka ul. Górniczej 

w Stąporkowie. 
Zarząd uznał, że w pierwszej kolejności należy wykonać tzw. 

„burzówkę", następnie rozwazyc wykonanie dokumentacji 

projektowej uwzględniającej ścieżkę rowerową oraz budowę 

chodnika. 

c) Rady Sołeckiej we wsi Sworzyce w sprawie przebudowy drogi 

powiatowej nr 420T na odcinku Sworzyce -Radomek. 

Zarząd uznał, że na wykonanie wnioskowanego odcinka drogi 

zostanie złożony wniosek o dofinansowanie w ramach Programu 

Inwestycji Strategicznych Polski Ład. 
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d) Radnej Rady Miejskiej w Radoszycach o zabezpieczenie środków na 
dokończenie remontu drogi powiatowej 0470T w ciągu drogi Górniki 
- Grzymałków. 

Zarząd uznał, że jeden z wnioskowanych odcinków kwalifikuje się do 
złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach Rządowego Funduszu 
Rozwoju Dróg. 

e) Zarządu Rodzinnego Ogrodu Działkowego „Pod lasem" 
o rewitalizację ul. Zachodniej w Końskich. 
Zarząd uznał, że w pierwszej kolejności UMiG Końskie powinien 
wykonać kanalizację. Kolejnym etapem jest wykonanie przebudowy 
w/w drogi. 

Innych spraw nie było. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Zarządu 
o godz. 955 zamknął posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono. 

Podpisy Członków Zarządu: 

Grzegorz Piec 

Wiesław Skowron 

Jarosław Staciwa 

Dariusz Banasik 

Protokołowała Monika Równicka 
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